

တၢ်သ့ၣ်နီၣ်ပီၢ်ယၢ်လီၤသး

တံနိ(သဝီတါ)



တၢ်သ့ၣ်ယၢ်ကိးက့ၤပၤအတီၤအလီၤဘၣ်. မ့ၢ်ပၤတၢ်ဒီးဘးဖိလၢတၢ်ပီၢ်ယၢ်လီၤက့ၤအသး အဂ့ၢ်လီၤ. (လူၤကၢ် ၅၃၂)

- ★ ယစံးဘၣ်သ့, သ့မ့ၢ်တၢ်ပီၢ်ယၢ်လီၤက့ၤသးဘၣ်ဒီးသ့ကတုၤဆူတၢ်ဟးဂီၤပူၤခဲလၢ်လီၤ. (လူၤကၢ် ၁၃း၃)
- ★ ပမ့ၢ်တဲလီၤကျဲၤလီၤပတၢ်ဒီးဘးဒီးအဝဲဒၣ်အကလုာ်တိးတိးတိးဝဲလီၤဝဲဒၣ်သိးအကပျၢ်ကွံာ်ပတၢ်ဒီးဘးဒီးသ့စီကွံာ်ပၤလၢကယံာ်တၢ် အၢတၢ်သီခဲလၢ်လီၤ. (သယံဟၣ် ၁:၉)

တၢ်ဂ့ၢ်ဖိပုၤ

ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိကိးဂၤဒီးမၤတၢ်တၢ်ဒီးဘးအယိတကြၢးတဘၣ်လၢယုၤအမဲာ်ညါနီတဂၤလၢဘၣ်. တၢ်ဒီးဘးအဘူးအလဲမ့ၢ်တၢ်သံလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိဒ်သိးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိကိးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်မူအထူအယိာ်အဂီၢ်, ပၤယုၤပျဲလီၤအဖိခွါအိၣ်ထဲတဂၤယိလၢအအဲၣ်ဘၣ်ဝဲ, ပကစၢ်ယုၣ်ဂျၢ်းလၢကယဲလီၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိဒီးထူးထီၣ်က့ၤပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိလၢအတၢ်ဒီးဘးအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်နၢ်ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢ်းလၢပတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤကစၢ်ဒီးတူၢ်လိာ်အၢၣ်လီၤအီၤလၢပသးကံာ်ပူၤန့ၣ်ပကစၢ်န့ၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢကစၢ်ယုၤအတၢ်သးကညီၤပုၤအယိလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ထဲဒၣ်လၢ “တၢ်နၢ်” တမံၤဖိန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်ပုၤဒီးဘၣ်. “တၢ်မၤ” ကဘၣ်အိၣ်ပိာ်ထွဲထီၣ်ယုၣ်အခံလီၤ. တၢ်နၢ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်မၤဘၣ်န့ၣ်ပုၤစီဆုံစီၤယၢ်ကိးဝဲ- မ့ၢ်တၢ်နၢ်လၢအသံတကလုာ်န့ၣ်လီၤ. တမ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်ပုၤဘၣ်. တၢ်လၢပကဘၣ်မၤပိာ်ထွဲထီၣ်တၢ်နၢ်အခံတခီမ့ၢ်ဝဲပကဘၣ် “အိၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်ခဲစုတစု” ဝဲပကဘၣ်အိၣ်ဒီး “တၢ်သ့ၣ်နီၣ်ပီၢ်ယၢ်လီၤက့ၤပသး” လၢပတၢ်သရူးပတၢ်ကမၢ်လၢပမၤတၢ်ဘၣ်အီၤတဖၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်နၢ်ဒီးတၢ်မၤမ့ၢ်ဟံာ်ဖျၢၣ်ထီၣ်အသးမၢ်ဒီးကမ့ၢ်ဝဲတၢ်လၢတၢ်ပုၤလၢပကစၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်မူအထူအယိာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒီးဘးယဲန့ၣ်လီၤဆူဟီၣ်ခိၣ်ချၢအဂ့ၢ်- (How does sin become)

လၢထံးလၢသီန့ၣ်ယုၤတုၤလီၤမူခိၣ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဒီးကယံာ်တၢ်မဲတၢ်မၤဒီးကယံာ်တၢ်သးသမူအိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢအံၤလီၤ. ဒီးကစၢ်ယုၤတုၤလီၤပုၤကညီၤအက့ၢ်အဂီၢ်ဒၣ်အသိး, ပၤအီၤလၢစ့ၤဒၣ်တၢ်သၣ်လီၤအပူၤလၢကပၤအတၢ်ဘၣ်တုၤလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢအံၤအဂီၢ်လီၤ. (၁မိၤ ၂:၁၅-၁၆)

လၢစ့ၤဒၣ်တၢ်သၣ်လီၤအပူၤန့ၣ်ကစၢ်ယုၤတုၤလီၤယုာ်ဝဲဒီးသ့ၣ်လီၤဆီတထုၣ်လၢအမ့ၢ်ဝဲ “တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်အၢအသ့ၣ်” တထုၣ်, ဒီးကစၢ်ယုၤမ့ၢ်လိာ်ပုၤကညီၤ- ကယံာ်သ့ၣ်အိၣ်လၢတၢ်သၣ်လီၤပူၤအသၣ်န့ၣ်သ့အိၣ်သ့, ဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်အၢအသ့ၣ်တထုၣ်န့ၣ်သ့တဘၣ်အိၣ်အသၣ်တဂ့ၤ. မ့ၢ်တနံၤလၢသ့အိၣ်အီၤန့ၣ်သ့သံဒီးသ့ကသံလီၤ. (၁မိၤ ၂:၁၆-၁၇)

မုၢ်ကီၤလံာ်(စၢတး/ဂုၢ်) ဟဲလ့ပစီကွဲန့ၣ်လဲၤန့ၣ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိလီၤတဲာ်ကွံာ်ဝဲဆူမုၢ်ကီၤလံာ်အတၢ်လ့ပစီပူၤအယိမုၢ်ကီၤလံာ်ဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ယိၣ်လၢကစၢ်ယုၤဒီးတၢ်ဒီးဘးလၢအမ့ၢ်ဝဲ “တၢ်နးတၢ်ဖျၢၣ်ဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤ” အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. (၁မိၤ ၃:၁-၁၉)

မ့ၢ်လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိလီၤတဲာ်ကွံာ်ဝဲဆူမုၢ်ကီၤလံာ်အတၢ်လ့ပစီအတၢ်ကွဲန့ၣ်လဲၤန့ၣ်အပူၤဒီးတၢ်ဒီးဘးယဲန့ၣ်လီၤဝဲဆူဟီၣ်ခိၣ်ချၢအယိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိဘၣ်အိၣ်လီၤဖးကွံာ်ဝဲဒီးကစၢ်ယုၤန့ၣ်လီၤ. (၁မိၤ ၃: ၂၂-၂၄)

မိၤန့ၣ်ဒီးတၢ်ဒီးဘးယဲန့ၣ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်ချၢလၢပုၤတဂၤအယိဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤလၢတၢ်ဒီးဘးအယိအသိးန့ၣ်, ဒီးန့ၣ်အသိးပုၤခဲလၢ်မၤတၢ်တၢ်ဒီးဘးသတးဒီး, ပုၤခဲလၢ်ဘၣ်သံဘၣ်ပုၤဝဲလီၤ. (ရိမုၤ ၅:၁၂)

ယုၤအတၢ်သးကညီၤကျဲၤန့ၣ်က့ၤတၢ်လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအဂီၢ် (God's Solution)

ယုၤအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွဲအိၣ်ဖျၢၣ်လၢပဂီၢ်လၢတၢ်အံၤ, ယုၤမၤလီၤအဖိခွါတဂၤယိဆူဟီၣ်ခိၣ်ချၢဒ်သိးပကမူလၢအယိလီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွဲလၢပအဲၣ်ယုၤအယိတမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်လၢကစၢ်ယုၤအဲၣ်ပုၤဒီးမၤလီၤအဖိခွါဒီးမၤပူၤမၤဖျဲးထီၣ်ကွံာ်ပုၤလၢပတၢ်ဒီးဘးန့ၣ်လီၤ. (သယံဟၣ် ၄:၉-၁၀)

ယုၤအဲၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဖိတုၤအဟ့ၣ်လီၤကွံာ်အဖိခွါအိၣ်တဂၤယိဒ်သိးကယံာ်ပုၤလၢအစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤအီၤတဂၤလၢလၢန့ၣ်အသ့တဟးဂီၤတဂ့ၤဒီးကန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မူအထူအယိာ်လီၤ. (ယံၤဟၣ် ၃:၁၆)

